
 

 

Paljud minu lapsepõlve mälestused pärinevad Toronto Eesti Majast. 

Mäletan lausa neid aegu kui kohvik (mida nüüdseks enam üldse pole) asus vana 
koolimaja trepi jalamil, keldris. See oli pisike, kogukond aga suur. Me mahtusime 
kenasti ära Eesti Majja ja tol ajal oli ta praegusest ka väiksem. 

Maja mänadzerina pea 20 aastat tagasi võimaldas mul maja probleemidesse süveneda. 
Raha polnud, et läbi viia suurejoonelisi parandustöid kuid hädavajalikud tööd said 
taskukohaselt tehtud. 

Ma käin ikka siin majas tööl. Hommikul teekatla täitmise käigus tuleb kraanist pruuni 
vett mille selginemine võtab oma aja. Kui maja aurukatel streigib, on maja külm ja 
ebainimlik. Muretsen torustiku üle, ning ka tuleohutuse üle. Majas oli juba üks tulekahi 
kui seinas juhtmed paigast nihkusid ning ristusid. 

Viimase 8-10 aasta jooksul on meil vedanud, et Eesti Maja nõukogus on energilisi 
inimesi kes on nõus oma aega panustama Eesti Maja tulevikku. 

Mulle on jälk kuidas mudaloopijaid avalikult mustavad nõukogu liikmeid. Need loopijad 
ei vaevanud end kogukonna- ja aastakoosolekutega viimase 8-9 aasta jooksul kuid 
nüüd kritiseerivad neid kes lahendavad Eesti Maja maksujõuetuse seisu. Enamus 
loopijatest pole viitsinud kogukonda panustada ega suvatsenud kandideerida 
nõukokku. 

Aktsionärid hääletasid Madisoni projekti poolt ja see tekitab minus elevust. Kui rahaline 
külg toetab projekti läbiviidavust ja kestlikust ning ehituslogistika lahendatud, siis 
kolime Madisonile. 

Praegune tõrelemine tiirleb parkimiskohtade ümber. New Yorgi Eesti Majal pole kunagi 
ühtegi parkimiskohta olnud 1946.a. alates. Piisab tahtejõust. 

Aeg on küps meie ‘perel’ oma resursside- ja võimalustega silmitsi seista. Meil on eriline 
võimalus kangutada oma pärandusest kestvasse tulevikku. Mida Madison projekt just 
võimaldab ongi suunda tulevikku. Ja kogukonna tulevik ongi see mida vajame. 

Viime koos pere uute kodusse. Teekond on olnud pikk ning ma siiralt usun, et uus kodu 
saab olema sama armas tulevatele põlvkondadele kui praegune maja meile on. Ja kas 
tulevik polegi see kuhu sihid peaksime suunama? 
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